
دستگاه  گفت:  خوزستان  دادگستری  رئیس 
مدیران  و  اقتصادی  مفسدان  با  استان  قضایی 
را  فضا  و  برخورد  قاطعیت  و  جدیت  با  متخلف 

برای آنان ناامن خواهد کرد.
با  نشست  در  مرادی  صادق  الاسلام  حجت 
اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از  تعدادی 
خوزستان در محل دادگستری خوزستان، با تاکید 
بر برخورد جدی و قاطع دستگاه قضایی استان با 
مفسدان اقتصادی و مدیران متخلف تاکید کرد و 
گفت: دستگاه قضایی استان با مفسدان اقتصادی 
و مدیران متخلف در هر درجه که باشند چه خرد 
و  قاطع  مبارزه   ، خارجی  و  داخلی  چه  یا کلان 
این  با  مسامحه ای  هیچ  و  داشت  خواهد  جدی 

مفسدین نخواهد کرد.
وی یکی از دغدغه  های مهم مقام معظم رهبری 
در حال حاضر را وضعیت معیشت مردم دانست 
به  امیدواری  کنار  در  روزها  این  مردم  افزود:  و 
دستگاه قضایی در برخورد با مفسدان اقتصادی 
انتظار  یک  شده،  تشکیل  پرونده های  در 
به  دادن  سامان  سرو  هم  آن  و  دارند  نیز  دیگر 
با عوامل  برخورد  و  اقتصادی و معیشتی  اوضاع 
مورد  باید  که  است  گسیخته  افسار  گرانی های 

توجه بیشتر قرار بگیرد.

بنگاه های  تولید  موانع  و  مشکلات  رفع  مرادی 
نیازمند  را  خوزستان  کارخانجات  و  اقتصادی 
حمایت قاطع نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به  توجه  با  داشت:  اظهار  و  دانست  استان 
اساسی  مشکل  کشور  اقتصادی  حساس  شرایط 
نبود  استان  کارخانجات  و  اقتصادی  بنگاه های 
حمایت از آنها است و نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی خوزستان باید با جدیت این موضوع را 

پیگیری و در رفع موانع تولید تلاش کنند.

نماینده عالی قوه قضائیه در خوزستان به بیانات 
مقام معظم رهبری درحوزه فضای مجازی اشاره 
پیرامون  خود  بیانات  در  رهبری  گفت:  و  کرد 
رهبر  امروز  من  اگر  فرمودند"  مجازی  فضای 
کشور  مجازی  فضای  رئیس  نبودم  انقلاب 
 ، عزیز  رهبر  سخنان  به  توجه  با  که  می شدم" 
متأسفانه در دنیای امروز فضای مجازی، فضای 
این  قدرت  اصولًا  و  می کند  مدیریت  را  حقیقی 
افکار  تشویش  یا  و  تنویر  در  رسانه ها  از  طیف 

عمومی اجتناب ناپذیر است و نمایندگان مجلس 
با استفاده از ظرفیت نخبگان راه کارهای مناسبی 

برای این موضوع ارائه نمایند.
دادگستری  همکاری  و  تعامل  بر  ادامه  در  وی 
خوزستان پیرامون حل مشکلات و موانع استان 
اسلامی خوزستان  نمایندگان مجلس شورای  با 
تعامل  و  همکاری  با  باید  گفت:  و  کرد  تاکید 
و  حل  استان  این  عدیده ای  مشکلات  همدیگر 

فصل شود.
مجمع  رئیس  حسینی  کریم  سید  دیدار  این  در 
خوزستان  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
در  استان  قضایی  دستگاه  فعالیت های  ضمن 
برخورد با مفسدان اقتصادی را قابل تقدیر عنوان 
در  استان  نمایندگان  کامل  آمادگی  بر  و  کرد 
با  استان  معضلات  سازنده جهت حل  همکاری 

دستگاه قضایی خوزستان تاکید کرد.
باوی،  اهواز،  نماینده  یوسفی  مجتبی  همچنین 
حمیدیه و کارون ، عبدا... ایزدپناه نماینده ایذه و 
باغملک ، حبیب آقاجری نماینده بندر ماهشهر، 
نماینده  ورناصری  علیرضا  و  هندیجان  امیدیه، 
ارائه  به  اندیکا، لالی و هفتکل  مسجد سلیمان، 
حوزه  قضایی  مشکلات  و  پیشنهادات   ، نظرات 

انتخابیه خود پرداختند.
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سخنگوی ستاد مقابله با کرونا خوزستان :
اندکی از وضعیت قرمز فاصله گرفته ايم

سخنگوی ستاد مقابله با کرونا خوزستان گفت: مراسم دعای 
عرفه در هر شهرستان به تناسب جمعیت در یک مکان با 
رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی برگزار 

خواهد شد.
رضا نجاتی سخنگوی ستاد مقابله با کرونا خوزستان در جمع 
از  اندکی  اظهار کرد: شرایط کرونا در خوزستان  خبرنگاران 
وضعیت قرمز فاصله گرفته و نیاز است که مردم همچنان به 

دستورالعمل های بهداشتی پایبند باشند.
به تناسب  افزود: مراسم دعای عرفه در هر شهرستان  وی 
و  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  مکان  یک  در  جمعیت 

فاصله گذاری اجتماعی برگزار خواهد شد.
مسؤولان  گفت:  خوزستان  کرونا  با  مقابله  ستاد  سخنگوی 
اجرای دعای  روند  بر  نیز  بهداشت  اداره  و  تبلیغات  سازمان 
نظارت  بهداشتی  پروتکل های  کنترل  جهت  عرفه  پرفیض 

خواهند داشت.
وی ادامه داد: برای سایر مراسمات مذهبی پیش رو ستاد ملی 
و استانی مقابله با بیماری کرونا در روز شنبه تصمیم گیری 

خواهند کرد.
نجاتی تصریح کرد: وضعیت خوزستان به گونه ای است که 
مردم باید به صورت هوشمندانه در مقابل این بیماری برخورد 
کنند چراکه در صورت بازگشت به شرایط یک ماه گذشته با 

بحران بسیار مخربی مواجه خواهیم شد.

تا شهریورماه ؛
آب روستاهای غیزانیه پايدار می شود

معاون امور عمرانی استانداری خوزستان با اشاره به افتتاح فاز 
نخست طرح آبرسانی به بخش غیزانیه در خردادماه امسال، 
گفت: پایداری آب دیگر روستاهای این بخش با جدیت در 
حال پیگیری است و پیش بینی ها از پایدار شدن وضعیت آب 
آشامیدنی روستاهای منطقه تا شهریورماه امسال حکایت دارد.

تکمیلی  فاز  اجرای  روند  از  بازدید  حاشیه  در  عبیات  فاضل 
انتقال آب شرب به بخش غیزانیه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
اظهارداشت: آب غیزانیه از تاسیسات آبرسانی شهید الماسی 
در منطقه شیبان تامین می شود که فاز اول آن در خردادماه 

به بهره برداری رسید.
وی با بیان اینکه انتقال آب از ایستگاه شهید الماسی شیبان 
انجام  کیلومتری  از طریق یک خط ۲۳  تا روستای صفیره 
می شود، افزود: در حال حاضر این خط در حال بهره برداری 
است و حدود ۶۰۰ مترمکعب در ساعت به مخزن آب صفیره 

آبرسانی می کند.
تصریح کرد: طول  استانداری خوزستان  امور عمرانی  معاون 
مسیر انتقال آب از ایستگاه صفیره تا ایستگاه نزهه نیز ۲۸ 
کیلومتر است که در حال حاضر از طریق ۲ خط قدیمی کار 
آبرسانی را بر عهده دارند و همزمان این خط تامین کننده آب 

شرب ۱۱ روستا است.
به مخزن  آب  ورودی  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  عبیات 
آبرسانی روستای نزهه نسبت به گذشته )قبل از بهره برداری 
داد:  ادامه  است،  یافته  افزایش  برابر  سه  طرح(  اول  فاز  از 
 ۶۰۰ قطر  به  نزهه  تا  صفیره  از  آب  انتقال  خط  هم اکنون 
میلیمتر در حال انجام است که ۲۰ کیلومتر از این خط اجرا 
شده و هشت کیلومتر آن باقی مانده است.وی سرعت احداث 
این خط را ۵۰۰ متر در روز بیان کرد و گفت: انتظار می رود 
کار  اولیه شهریورماه،  روزهای  در  زمان بندی  برنامه  مطابق 
بهره برداری از فاز دوم پروژه آبرسانی به روستاهای غیزانیه با 

هدف پایدار شدن آب شرب منطقه به اتمام برسد.
از  بعد  اضافه کرد:  خوزستان  استانداری  عمرانی  امور  معاون 
نواقص  از  برخی  رفع  و  مرتبط  تست های  خط،  شستشوی 
احتمالی، این بخش از پروژه به بهره برداری نهایی می رسد 
که در این صورت میزان تلفات آب در مسیر خطوط قدیمی 

گذشته، به صفر خواهد رسید.

سازمان جهاد کشاورزی خوزستان :
کشت تابستانه ادامه دارد

جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاونت  سرپرست 
کشاورزی خوزستان از تحقق تاکنون ۸۶ درصد سطح مصوب 

کشت تابستانه در استان خبر داد.
تابستانه  کشت  وضعیت  آخرین  در خصوص  نوروزی  تورج 
اندیکا،  شامل  شهرستان   ۱۳ در  کرد:  اظهار  خوزستان  در 
اندیمشک، ایذه، باغملک، بهبهان، دزفول، رامشیر، رامهرمز، 
شوش، شوشتر، گتوند، لالی و مسجدسلیمان عملیات کشت  

تابستانه در حال انجام است.
حبوبات،  ذرت،  برنج،  افزود: سطح مصوب محصولات  وی 
سبزی و صیفی جات، سورگوم و کنجد در استان خوزستان 
۲۷۴ هزار هکتار است که از ابتدای فصل کشت تاکنون، ۲۳۵ 

هزار هکتار از سطوح مصوب، کشت شده است.
نوروزی بیان کرد: با توجه به این میزان سطح کشت شده، 
تاکنون ۸۶ درصد از سطح مصوب کشت تابستانه محقق شده 

است و عملیات کشت همچنان ادامه دارد.
وی در خصوص کشت محصول استراتژیک ذرت نیز گفت: 
و  انجام شده  تابستانه  ذرت  هکتار کشت  هزار  تاکنون ۳۰ 
کشت تابستانه این  محصول در خوزستان همچنان ادامه دارد.

معاون منطقه آزاد اروند :
شلمچه ۱۹ مردادماه بازگشايي مي شود

به  اشاره  با  اروند  آزاد  منطقه  سازمان  سرمایه گذاری  معاون 
بسته شدن مرز شلمچه به درخواست عراق به مدت ۱۰ روز 
از صادرکنندگان خواست امور تجاری خود را با توجه به این 

وقفه زمانی هماهنگ کنند.
کشور  درخواست  اساس  بر  کرد:  اظهار  موسوی  سیدعلی 
عراق، مرز شلمچه در دهه میان اعیاد سعید قربان تا غدیر 

بسته خواهد شد.
ایران  توافق میان  با  و  این درخواست  بر اساس  افزود:  وی 
و عراق، تا روز یکشنبه ۱۹ مردادماه مرز بین المللی شلمچه 
منطقه  سازمان  سرمایه گذاری  معاون  بود.  خواهد  تعطیل 
آزاد اروند تصریح کرد: تعطیلات این دو مناسبت در کشور 
از  و  است  کرده  متوقف  را  تجاری  انتقالات  و  نقل  عراق، 
صادرکنندگان و فعالان اقتصادی درخواست می شود در امور 

تجاری خود به این مساله توجه کنند.

رییس دادگستری خوزستان :

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان :هیچ مسامحه ای با مفسدان اقتصادی و مدیران متخلف نخواهد شد
طرح آب رسانی به  روستاهاي

 انديمشک افتتاح شد
الوار  بخش  روستای   ۴۵ به  آب رسانی  طرح  اندیمشک- 

گرمسیری اندیمشک افتتاح شد.
آئین  در  خوزستان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
توسعه  کرد:  اظهار  گرمسیری،  الوار  بخش  به  آب رسانی 
الوار  بخش  شهرهای  و  روستاها  به  آب رسانی  و  خدمات 
روستایی و شهری  ادغام آب  از  اندیمشک پس  گرمسیری 
به عنوان یک اولویت در دستور کار منطقه آب و فاضلاب 
اندیمشک قرار دارد.صادق حقیقی پور افزود: اجرای مخزن 
سه هزار مترمکعبی، انجام و تکمیل پایپینگ مخزن سه هزار 
مترمکعبی، اجرای ۴۰۰ متر خط لوله ۱۰ اینچ فلزی گالوانیزه 

با اعتباری بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال انجام شد.
مدیرعامل آب و فاضلاب استان خوزستان گفت: نصب دو 
دستگاه الکتروپمپ، اجرای ۲۰۰ متر خط لوله ۲۵۰ میلی متری 
انتقال، اجرای شبکه برق به طول ۵۰۰ متر از اقدام های انجام 
روستای   ۴۵ و  بیدروبه  شهر  به  آب رسانی  پروژه  در  گرفته 

بخش الوار گرمسیری اندیمشک است.
وی افزود: حفر یک حلقه چاه جدید در منطقه الوار، نصب 
یک دستگاه پمپ تقویت آب در بالارود و ایجاد تأسیسات 

زیرسطحی در بالارود در گام دیگر پروژه ایجاد می شود.
حقیقی پور با بیان اینکه خط مشترک شهرهای حسینیه و 
بیدروبه در تأسیسات ایجادی بالارود در آینده نزدیک مجزا 
می شود، تصریح کرد: استفاده از سد بالارو برای تأمین آب 
آشامیدنی مورد نیاز بخش الوار گرمسیری در طرح بلندمدت 

آب رسانی بخش الوار گرمسیری مد نظر قرار دارد.
مدیرعامل آب و فاضلاب استان خوزستان به انتقادها در حوزه 
آب رسانی به منطقه الوار گرمسیری اشاره کرد و گفت: امکان 
پذیر  امکان  اختلاف سطح  به  توجه  با  دز  از سد  آب رسانی 
به  مقرون  مسافت  بعد  به  توجه  با  نیز  کرخه  سد  و  نیست 

صرفه نخواهد بود.

شرکت توزیع برق اهواز :
3۶ مورد گداختگی

 کابل های برق رخ داده است
بدلیل  گفت:  اهواز  برق  توزیع  شرکت  عمومی  روابط  مدیر 
گداختگی  مورد   ۳۶ اخیر  ماه  یک  طی  شبکه  بار  افزایش 
کابل های برق در اهواز رخ داده که در برخی نقاط منجر به 

شعله ور شدن ترانس برق شده است.
علیرضا شکرخدایی افزود: علت گداختگی کابل های برق در 
پیک مصرف  زمان  در  بار شبکه  افزایش  اهواز  سطح شهر 

است که باعث قطع کابل و خاموشی می شود.
را  برق  تجهیزات  دمای  هوا  شدید  گرمای   : داد  ادامه  وی 
باعث  عامل  همین  که  می رساند  سانتیگراد  درجه   ۲۱۵ تا 
خاموشی در مدار می شود. مدیر روابط عمومی شرکت توزیع 
برق اهواز با اشاره به راه اندازی مرکز کنترل انرژی با عنوان 
مرکز  این  در  کنترل  طریق  از  گفت:  اهواز  در   »ECC«
مشترکان پرمصرف شناسایی و اخطار لازم برای کاهش بار 
مصرفی به آنها داده می شود، چنانچه نسبت به اخطار بی 

توجهی کنند برق آنها قطع می شود.
شکرخدایی افزود: در این مرکز برق کلیه مشترکین بزرگ 
مساجد  سازمان ها،  ادارات،  صنعتی،  شرکت های  جمله  از 
پایش  و  کنترل  هوشمند  به صورت  تجاری  مجتمع های  و 
گرم  ایام  این  در  شهروندان  حال  رفاه  برای  که  می شوند 

تابستان دچار خاموشی نشوند.
وی با اشاره به تعمیرات شبکه بدون خاموشی در شبکه برق 
گفت: با راه اندازی ۲ مرکز مهم نگهداری و تعمیرات شبکه 
برق فشار متوسط برای کار با خطوط برق دار در شرق و غرب 
اهواز تاکنون بیش از ۷۱ هزار عملیات نصب و اصلاح شبکه 

برق فشار متوسط بدون خاموشی انجام شده است.
اظهار داشت:  اهواز  برق  توزیع  روابط عمومی شرکت  مدیر 
قطعی برق با برنامه در شهر اهواز که ناشی از کمبود برق 
باشد وجود ندارد اما در اثر افزایش بار شبکه در یک نقطه 

مشخص شاهد خاموشی  دور از انتظار نیست.
وی بیان کرد: حدود ۳۹۰ فیدر خط فشار متوسط و ۱۴ هزارو 
۷۱۹ ترانس برق با ظرفیت های مختلف در شبکه برق اهواز 
وجود دارد که هر کدام از این ترانس ها تعدادی از مشترکین 
را برق رسانی می کنند و در صورت بالارفتن بار شبکه بر روی 

یک ترانس باعث قطعی شبکه برق می شود.

بصورت ویدیو کنفرانس ؛
فاز دوم شرکت 

فولاد روهینا جنوب افتتاح شد
ویدیو  بصورت  دزفول  روهینا جنوب  فولاد  دوم شرکت  فاز 
علیرضا  حضور  با  و  جمهور  رئیس  با  ارتباط  در  کنفرانس 
شهیدی و خداداد غریب پور معاونان وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان و علی محمدی 
مدیرعامل فولاد خوزستان، نهم مردادماه ۱۳۹۹ در شهرستان 
روابط  خبرنگار  گزارش  رسید.به  بهره برداری  به  دزفول 
عمومی، علیرضا شهیدی معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در آیین افتتاح اظهار داشت: فاز دوم شرکت فولاد روهینا با 
محصولات شمش فولاد و سازه کربنی به ظرفیت ۴۵۰ تن 
و تولید ۴۵۰ تن میلگرد آژدار بصورت کلاف و شاخه ای در 
سال امروز به بهره برداری رسید.وی افزود: این فاز با اعتباری 
بالغ بر ۳ هزار میلیارد ریال و ۱۵۰ میلیون دلار، معادل ۲۶ 
میلیارد ریال از بانک  های عامل سازمان صمت و با مساحتی 
حدود ۳۶۱ هزار و ۸۰۱ متر مربع و با توان برق ۶۵ مگابایت 
برق به بهره برداری رسیده است.معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: در این فاز ۴۰۰ تن بصورت مستقیم و دو هزار 

تن بصورت غیرمستقیم مشغول بکار می شوند.
غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان در ادامه اظهار داشت: فاز 
اول کارخانه فولاد روهینا که در سال ۱۳۹۵ به بهره برداری 
تولید  به  آماده  بصورت  فولاد  شمش  کردن  وارد  با  رسید 
میلگرد و نورد می پرداخت که خوشبختانه با افتتاح فاز دوم با 
وارد کردن آن شمش فولاد هم در این کارخانه تولید می شود.

وی افزود: این تکنولوژی تا به حال در خاورمیانه فعال نبوده و 
به علت آنکه با نورد گرم آهن قراضه به سمت تولید مستقیم 
که  می کند  صرف  کمتر  انرژی  درصد   ۳۰ می رود،  میلگرد 

صنعت سبز به شمار می آید.

اسلامی  شورای  مجلس  در  خوزستان  نمایندگان  مجمع  رئیس 
گفت: دریافت حق آلایندگی و مالیات بر ارزش افزوده مطالبه اصلی 

نمایندگان خوزستان از وزارت نفت است.
سید کریم حسینی در نشست نمایندگان خوزستان در مجلس شورای 
غلامرضا  و  انرژی  کمیسیون  رئیس  عباسی  فریدون  با  اسلامی 
نماینده  هشت  حضور  کرد:  اظهار  خوزستان  استاندار  شریعتی 
استان،  به  انرژی و سفر رئیس کمیسیون  خوزستان در کمیسیون 

نشان دهنده جایگاه خوزستان در تولید انرژی است .
افزود:  و  کرد  اشاره  انرژی  حوزه  مباحث  اهمیت  به  ادامه  در  وی 
رویکرد مجلس یازدهم همدلی با دولت است و نمایندگان در مسیر 
پیگیری مشکلات مردم و مطالبه حقوق آنها تعارفی با مدیران اجرایی 

نخواهند داشت.نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی در 
ادامه گفت: حق آلایندگی و مالیات بر ارزش افزوده مطالبه اصلی 
نمایندگان خوزستان از وزارت نفت است و کمیسیون انرژی مجلس 

باید در تحقق این دو مطالبه حرکت کند.
همکاری  با  خوزستان  مشکلات  از  زیادی  بخش  کرد:  بیان  وی 
بین بخشی قابل حل است و وزارت نفت باید به تعهدات اجتماعی 
خود عمل کند تا در حل این مشکلات سهمی داشته باشد.رئیس 
مجمع نمایندگان خوزستان در مجلس شورای اسلامی استخدام های 
از  عادلانه و قانون مند در شرکت های نفتی و اصلاح قراردادها را 
نفت دانست و گفت:  از وزارت  دیگر خواسته های مردم خوزستان 
نفت  وزارت  بر عملکرد  دقیق  نظارت  با  انرژی مجلس  می تواند در اصلاح این دو مورد نقش اساسی ایفا کند.کمیسیون 

اگرچه معاون وزیر کار از الزام کارفرما به واریز حقوق معوقه کارگران 
هفت تپه حداکثر تا دهم مردادماه خبر داده بود اما نه تنها حقوق معوق 

واریز نشد بلکه حقوق تیر هم هنوز واریز نشده است.
یکی از تجمعات اعتراضی کارگران کشور که نزدیک به ۵۰ روز از آن 
می گذرد، مربوط به کارگران شرکت کشت و صنعت نیشکر هفت تپه 

در استان خوزستان است.
از  بودند،  مواجه  مالی  تخلفات  با  که  شرکت  این  سهام  صاحبان 

اردیبهشت ماه واریز حقوق کارگران را متوقف کرده اند.
کارگران نیز در اعتراض به این موضوع یا دست از کار کشیدند یا 
اقدام به تجمع مسالمت آمیز مقابل دفتر نماینده شوش در مجلس 
و یا شرکت و … کردند.در واکنش به این مساله، حاتم شاکرمی 
معاون روابط کار وزارت کار اعلام کرد که کارفرمای شرکت کشت 
و صنعت نیشکر هفت تپه متعهد شده حقوق و مزایای اردیبهشت و 
خرداد ۹۹ را بلافاصله پس از رفع مسدودی حساب شرکت و حداکثر 

تا دهم مرداد ماه پرداخت کند.با این حال، پی گیری های حکایت از 
آن دارد که نه تنها حقوق معوق کارگران هفت تپه مربوط به ماه های 
اردیبهشت و خرداد واریز نشده بلکه حقوق تیر هم پرداخت نشده 
است و به این ترتیب حقوق معوق کارگران این شرکت به سه ماه 
رسیده است.البته لازم به ذکر است که اعتراضات کارگران هفت تپه 
افراد به وضعیت  این  بلکه  مربوط به حقوق معوق نمی شود  صرفاً 

خصوصی سازی و آینده این شرکت نیز معترض هستند.

حقابه  تامین  خواستار  خوزستان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
بالادست  در  گسترده  کشاورزی  گفت:  و  شد  استان  تالاب های 
تالاب های شادگان و هورالعظیم و نبود نظارت بر برداشت بی رویه 

آب باعث شده حقابه این تالاب ها قطع شود.
محمدجواد اشرفی افزود: ۷۰۰ میلیون مترمکعب حقابه در شورای 
کشاورزی برای هورالعظیم در فصل تابستان تعیین شده بود اما این 

حقابه فقط روی کاغذ ماند و تامین نشد.
وی با بیان اینکه سازمان آب و برق هیچ نظارتی بر برداشت آب 
کشاورزی نمی کند، اضافه کرد: کشت گسترده برنج در بالادست 
هورالعظیم انجام شده و آب قابل توجهی توسط کشاورزان بدون 

کنترل، برداشت می شود که مانع رسیدن آب به هور شده است.
اشرفی با بیان اینکه حقابه تالاب ها با توجه به طرح های کشاورزی 
تامین  کامل  طور  به  هرگز  جراحی  و  کرخه  مسیر  در  صنعتی  و 
نمی شود، گفت: با توجه به شرایط نامناسب سد مارون امسال برای 
تالاب شادگان حقابه ای تعیین نشده، اگرچه به صورت غیررسمی 

کشت برنج در بالادست این تالاب انجام شده است.
وی افزود: اکنون کمتر از یک مترمکعب برثانیه از طریق رودخانه 

جراحی )منبع اصلی تغذیه کننده تالاب( وارد این تالاب می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان تصریح کرد: واقعیت این 
است که در سال های اخیر آبی که از رودخانه جراحی وارد تالاب 
شادگان شده بسیار ناچیز بوده است لذا برای تامین آب این تالاب 
از جراحی هیچ امیدی نداریم. اشرفی با اشاره به تلاش برای تامین 
آب تالاب شادگان از منابع دیگر گفت: طرح انتقال آب از رودخانه 
کارون به شادگان با ظرفیت پنج مترمکعب برثانیه اجرا شده البته 

این طرح با تمام ظرفیت کار نمی کند.
وی افزود: برنامه بهره برداری به صورتی است که در حال حاضر 
سه تا چهار مترمکعب برثانیه از این طریق به تالاب شادگان منتقل 

می شود که باعث شده اکوسیستم آن منطقه احیا شود.
 ۲۰ تا   ۱۲ کرد:  بیان  خوزستان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
مترمکعب برثانیه پساب نیشکر نیز وارد تالاب شادگان می شود که 

اگرچه شوری این پساب پایین آمده اما برای ما قابل قبول نیست 
و در شرایط بحرانی مجبوریم آن را قبول کنیم.

ایرانی  بخش  مساحت  درصد   ۸۰ حاضر  حال  در  افزود:  وی 
هورالعظیم و حدود ۷۵ درصد از مساحت تالاب شادگان آب دارد 
تالاب ها  باعث کاهش شدید آب  بالای آب در منطقه  تبخیر  اما 
شده است.اشرفی گفت: تالاب بامدژ نیز هم اکنون هیچ حقابه ای 
دریافت نمی کند و تالاب های میانگران و بندون که حقابه آنها از 
باران تامین می شود نیز در تابستان آبی دریافت نمی کنند و خشک 
می شوند.به گفته وی برای تامین حقابه بامدژ طرحی در حال اجرا 

است که آب دائمی به این تالاب برساند.
وی با بیان اینکه برای حقابه تالاب ها در حال جنگ با مدیریت 
نگاهی که  افزود:  تالاب ها هستیم،  بالادست  با مصارف  و  سدها 
در  باید  مساله  این  و  نیست  خوبی  نگاه  دارد،  وجود  تالاب ها  به 
مدیران استان تغییر کند.مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان 
همچنین از احداث سازه هایی برای جلوگیری از خروج آب شیرین 
تالاب شادگان به دریا خبر داد و گفت: احداث پنج سرریز در جاده 
آبادان به ماهشهر از هفته گذشته آغاز شده و قرار است تعداد آنها 
به ۵۴ سرریز افزایش پیدا کند.وی افزود: این طرح ها با جلوگیری 
از خروج حجم زیادی از آب شیرین تالاب به دریا، کمک موثری 
بر  سازه ها  این  منفی  تاثیر  می کند.اشرفی  تالاب  این  احیای  به 
اکوسیستم تالاب شادگان را رد کرد و اظهار داشت: اولویت نخست 
ما نگهداشتن آب شیرین در تالاب است؛ این سازه ها مجاری آب 
را مسدود نمی کند بلکه آب در تراز مشخصی به سمت دریا سرریز 

می شود و به قسمت اکوسیستم لب شور تالاب می رود.
وی درباره تاثیر این سازه ها در اکوسیستم شور و لب شور تالاب 
که  دستکاری هایی  و  اقلیمی  شرایط  به  توجه  با  گفت:  شادگان، 
شرایط  مدیریت  به  ناچار  گرفته،  طبیعت صورت  در  این  از  پیش 

برای حفظ تالاب هستیم.
اشرفی تاکید کرد: این سازه ها تاثیری بر خروج تالاب شادگان از 

فهرست تالاب های بین المللی نخواهد داشت.

اشرفی مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان پیش از این گفته 
بود خطر خروج این تالاب از لیست تالاب های بین المللی وجود 
دارد.تالاب مرزی هورالعظیم با بیش از ۳۰۰ هزار هکتار مساحت 
در جنوب غربی کشور قرار دارد که یک سوم آن در ایران و دوسوم 
در عراق است.در روزهای اخیر، در پی مرگ و میر گسترده ماهیان 
زیست  محیط  حفاظت  اداره  رییس  ساکی  هورالعظیم،  تالاب  در 
بود:  و گفته  انتقاد کرده  تامین نشدن حقابه هورالعظیم  از  هویزه 
در هفته های اخیر ورودی آب به هورالعظیم کاهش شدید داشته و 
نزدیک به صفر رسیده که باعث مرگ و میر گسترده ماهیان شده 
پنج  در مخزن شماره  ماهی  قطعه  هزار  به طوری که حدود سه 
تالاب در منطقه طلائیه تلف شده اند.این در حالی است که رابعی 
معاون مطالعات جامع منابع آب سازمان آب و برق خوزستان، مرگ 
و میر آبزیان در هورالعظیم به دلیل کاهش شدید حقابه را رد کرده 
و گفته است: امسال حجمی بیش از حقابه برای تالاب هورالعظیم 
تامین شده که جزو سال های استثنایی است.تالاب های شادگان و 
هورالعظیم بعد از ساخته شدن سدهای کرخه و مارون، همیشه از 
بی آبی رنج می برند. سیل فرودین پارسال باعث آبگیری کامل این 
تالاب ها بعد از ۲ دهه شد اما امسال بازهم حقابه آنها تامین نشده 
است.کلانتری رییس سازمان حفاظت محیط زیست تیر ماه ۹۸ در 
تامین شدن حقابه محیط زیستی خوزستان  بر  به خوزستان  سفر 
تاکید کرده و گفته بود: سدها حقابه تالاب ها و دشت ها را سلب 
کرده اند و طبق قانون حقابه تالاب ها همانند حقابه کشاورزی باید 
تأمین شود و وزارت نیرو نمی تواند آن را اختصاص ندهد، بر همین 
اساس مدیران محیط زیست در استان ها می توانند به دلیل تأمین 
شکایت  قضائی  مراجع  به  آب  مدیران  از  تالاب ها،  حقابه  نشدن 
کنند.کیانی راد دادستان شادگان نیز مرداد ۹۸ بر ضرورت حفظ و 
تامین حقابه تالاب بین المللی شادگان و جلوگیری از خروج آب 
این تالاب به دریا تاکید کرده و گفته است: هرگونه کوتاهی در 
حفظ و تامین حقابه تالاب شادگان تخلف محسوب شده و پیگرد 

قانونی به دنبال دارد.

شهرستان مسجدسلیمان با وجود منابع آب قابل دسترس فراوان با 
مشکل کمبود آب مواجه است.مردم این شهر از بی آبی و بی توجهی 
مسئولین گلایه مند هستند. در فاصله ۲۵ کیلومتری شمال شرق 
مسجدسلیمان سد مسجدسلیمان و در فاصله۵۰ کیلومتری شمال 
شرقی این شهر سد شهید عباسپور قرار دارد که مخزن این دو سد 
به ترتیب ۲.۶ میلیارد متر مکعب و ۳.۲ میلیارد متر مکعب آب در 
خود جای داده است. این درحالی است که با وجود این حجم عظیم 

از ذخایر آب، مردم این شهرستان  با مشکل کمبود شدید آب مواجه 
و از سهمیه بندی آب به شدت گلایه مند هستند. ساکنان برخی از 
مناطق مسجدسلیمان می گویند در بعضی هفته ها چند روز دسترسی 
دوساعت  تنها  می شد  وصل  آب  که  هم  زمانی  و  نداشتند  آب  به 
آنهم با فشاری بسیار کم.عبدا... هیهاوند، رئیس اداره آبفا شهرستان 
مسجدسلیمان علت این مشکل را بالا رفتن جمعیت و عدم وجود 
ظرفیت لازم در شبکه آبرسانی برای پوشش این جمعیت و همین 

طور فرسودگی و قدیمی بودن شبکه آبرسانی شهر می داند.
وی افزود : برای حل این مشکل نیازمند اعتبارات مالی جهت ترمیم 

و اصلاح شبکه آبرسانی شهرستان مسجدسلیمان هستیم.
مردم شهرستان مسجدسلیمان از مسئولین تقاضا دارند که به این نیاز 
ضروری و این معضل بزرگ یعنی کمبود آب رسیدگی کنند چون 
مسجدسلیمان در محاصره سدهاست اما لبان تشنه و ترک خورده 

آن جای تعجب دارد!

سید کریم حسینی :

حق آلایندگی مطالبه اصلی نمایندگان خوزستان از وزارت نفت است

علیرغم وعده مسئولان ؛

حقوق كارگران هفت تپه هنوز واریز نشده است

در نبود نظارت ؛

تالاب هاي خوزستان در حال جان دادن هستند

در انحصار سدها ولي دریغ از آب ؛

مسجد سلیمان شهری تشنه!


